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2 GODKENDELSE AF DAGSORDEN 

INDSTILLING 

Det indstilles, at dagsordenen godkendes. 

BESLUTNING 

Godkendt.  

 

(Åbent punkt) 

 

 
 

3 GODKENDELSE AF REFERAT 

SAGSFREMSTILLING 

Referat fra bestyrelsesmødet 19. aug. 2020 fremlægges til godkendelse. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at godkende og underskrive referatet. 
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BESLUTNING 

Godkendt.   

(Åbent punkt) 

 

 

4 ANLÆGSBUDGET 2020 

SAGSFREMSTILLING 

Udkast til anlægsbudget 2021 og tilslutningsbidrag 2021 er vedlagt som bilag 0659.  

 

Anlægsbudgettet består af investeringer på t.kr. 25.301, hvoraf 15.989 er byggemodning og stikledninger. Der 

er i 2021 afsat t.kr. 2.610 til udskiftning af 826 varmemålere af typen M66. Ved udgangen af 2020 vil 50% af 

målertypen være skiftet og ændret fra returløbsmålere til fremløbsmålere.   

Der er planlagt renovering af Blegevej med t.kr. 2.075 og renovering af dele af Højvænget med t.kr. 1.000. Til 

renoveringen af Blegevej anvendes henlæggelser på t.kr. 372.  

 

Finansiering i form af tilslutningsbidrag udgør t.kr. 19.723. Tilslutningsbidragene er ikke indeksreguleret, da 

indeksreguleringen ville medføre lavere tilslutningspriser. Tilslutningsbidragene for 2021 foreslås derfor fast-

holdt til priserne for 2020. 

Evt. henlæggelser vil blive fastlagt på næste bestyrelsesmøde, sammen med varmeprisen.  

 
INDSTILLING: 

 

Det indstilles, at anlægsbudget 2021 og tilslutningspriserne for 2021 drøftes og vedtages. 

 

BESLUTNING: 

Neder Randlev og Assedrup slettes fra investeringen, og nyt anlægsbudget sendes ud med referatet. Se bilag 

0668. Ellers godkendt.  

  

(Lukket punkt) 

 

5 BUDGETOPFØLGNING  

SAGSFREMSTILLING 

Budgetopfølgningen pr. 31.08.2020 er vedlagt som bilag 0660.  

Omsætningen er t.kr. 799 under budget, som er forventeligt, da graddagene er under normalåret.  

Varmekøbet afviger med t.kr. 332 og effektbidrag er t.kr. 333 lavere end budget. Øvrige produktionsomkost-

ninger er t.kr. 39 under budget, dette er påvirket af ekstra omkostninger til et 10-årigt serviceeftersyn på olie-

tanke t.kr. 65 og højere omkostninger til forsikringer. Modsat har der været færre omkostninger til SRO med 

t.kr. 86.  

Distributionsomkostninger er t.kr. 79 under budget, grundet et generelt lavere omkostningsniveau. Der er dog 

brugt mere end budget på personaleomkostninger til måleraflæsning med t.kr. 36 og software til GIS med t.kr. 

111 (hvilket der ikke har været budgetteret omkostninger til).  

Administrationsomkostningerne er t.kr. 33 under budget. Andre driftsomkostninger er t.kr. 287 under budgettet. 

Som oplyst på sidste møde, var der ikke modtaget fakturaer for omkostninger i forbindelse med dårlig afkøling. 

Der er nu modtaget fakturaer på udført arbejde og det er fortsat igang.  



 

P:\Bestyrelse varmeværk\2020\2020-10-07\Referat 2020-10-07 ÅBENT.docx 

  

  

2736 

Total er der pr. 31.08.2020 en positiv ændring i resultatet med t.kr. 1.220.  

Af balancen fremgår det, at der er igangværende arbejder for t.kr. 9.144. Under tilgodehavender fremgår redu-

ceringer af tilgodehavender, hvilket bl.a. er Odder Varmeværk Syd der har betalt 4.007 tilbage, som værket har 

lånt midlertidig. Pr. 31.08.2020 var der et indestående i banken på t.kr. 10.904.  

I 2020 er der opkrævet tilslutningsbidrag for t.kr. 7.841. 

Saksild og Rørt: 

Pr. 29.09.2020 er der 190 forbrugere i Saksild og Rørt, med et samlet areal på 32.500 m2. Samlet er der i 2020 

en tilgang på 7 forbrugere med et areal på 1.000 m2. Som skrevet i vores prisblad, skal der betales 50 kr. pr. 

MWh i tillæg, indtil der er opnået et tilslutningsareal 45.000 m2.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at budgetopfølgningen tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Omsætningen er t.kr. 799 OVER budget, ellers taget til efterretning.  

(Lukket punkt) 

 

6 NYT FRA FORMANDEN 

SAGSFREMSTILLING 

 

INDSTILLING 

 

BESLUTNING 

 

 

7 NYT FRA DIREKTØREN  

7.1 FORMANDSMØDE DE FORBRUGEREJEDE VÆRKER  

SAGSFREMSTILLING 

Orientering: 

Grundet COVID-19 situationen er formandsmødet blevet udskudt til den 29. september. 

Som tidligere nævnt, er mødets formål er at få afklaring på, om Driftsrådet skal nedlægges, som tidligere be-

sluttet. Vores holdning er, at Driftsrådet ikke længere er tidssvarende, og derfor bør nedlægges. Dette er Odder 

Varmeværks bestyrelse tidligere blevet orienteret om. Inden mødet blev udsendt et forslag til officiel udmel-

ding som vi kunne bakke op om. Mødet blev afholdt via Teams, hvilket sådanne møder med mange diskussio-

ner ikke egner sig til. 

Formanden for de forbrugerejede værker, Per Asmussen, orienterede om, at det kommende driftsrådsmøde 

planlagt til den 7/10, var aflyst, grundet mange afbud. Mødet vil blive flyttet til uge 44, og der vil blive sendt en 

Doodle ud inden mødet.  

På mødet blev diskuteret det fremsendte om nedlæggelse af Driftsrådet. Diskussionen spredte sig vidt, og der 

var mange holdninger som pegede i mange forskellige retninger. Der var dog enighed om, at driftsrådet i sin 

nuværende form ikke længere er tidssvarende. Hvad der så skal erstatte Driftsrådet, var der ikke enighed om, 

men holdningerne kan opdeles i 3 overordnede kategorier: 
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1. Ingen erstatning for Driftsrådet, de udfordringer der måtte være, skal tage i driftslederregi 

2. En form for ad hoc mødeforum, hvor vi mødes, og diskuterer energipolitik.  

3. Et dialogmødeforum som det nuværende, hvor ordet ”råd” ikke indgår. 

Konklusionen på punktet blev, at Poul B. Skou og Per Asmussen vil sammensætte et kommissorium, som der 

vil være mulighed for at kommentere på. 

INDSTILLING 

Det indstilles at orienteringen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

  

(Lukket punkt) 

 

7.2 SOLPANELER SKOVDALSVEJ 

SAGSFREMSTILLING  

På seneste bestyrelsesmøde var solpaneler på Skovdalsvej på dagsordenen. Der er efterfølgende taget kontakt 

til KlimaEnergi A/S, der har haft en tekniker ude for at gennemgå mulighederne. Herefter er virksomheden 

kommet med anbefaling om, at opsætte solpaneler på hele maskinhallens sydvendte tagflade. Deres anbefaling 

vil være at opsætte 120 stk. 325W solpaneler af en type der kun minimalt reducerer ydelsen når skyggen fra 

skorstenen flader på tagfladen, se bilag 0661. For ydelsesrapport.  

Ydelsen på solcelleanlægget vil være 39kW, hvilket er over grænsen på de 25kW der er gældende for at blive 

fuldt skattepligtig. Denne grænse er bekræftet af PwC, se bilag 0662.  

KlimaEnergi A/S har oplyst, at de har mulighed for at montere solcelleanlægget i 2020, hvilket giver os mulig-

hed for at opløse Odder Varmeværk Syd ApS pr 1/1 2021. 

Der er udarbejdet beregning på tilbagebetalingstid på 39KW solcelleanlæg, som viser en tilbagebetalingstid på 

10,5 år, se bilag 0663 og bilag 0664 for tilbud og beregninger på tilbagebetalingstid. 

INDSTILLING  

Det indstilles at bestyrelsen beslutter at opsætte 39kW solcelleanlæg på maskinhallen i 2020 

BESLUTNING 

Besluttet som indstillet. 

(Åbent punkt) 

 

7.3 BANEUNDERFØRING RINGLEDNINGEN 

SAGSFREMSTILLING  

Der har været afholdt flere møder med Villy Poulsen, med det formål, at få afsluttet ringledningsprojektet. Det 

er fortsat banekrydsningen der mangler, og vi vil gerne have projektet afsluttet, men der er flere tvister med en-

treprenøren. Villy Poulsen fik tildelt underboringsentreprisen på ringledningsprojektet, ud fra de laveste priser 

vurderet på 3 bydere.  

Jf. kontrakten er der oprindeligt tilbudt følgende: 
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Der har i en periode været uenighed om Villy Poulsen skal have ekstrabetaling for ansøgningsmaterialet, og 

dette har der været afholdt møder om.  

Uenigheden omhandler honorering af ansøgningsmaterialet, som jf. kontrakten oprindeligt er tilbudt til: 

65.000,- kr. Der foreligger en opkrævning fra Villy Poulsen på allerede udført arbejde ifbm. Ansøgning på: 

100.746,80 kr, og arbejdet er endnu ikke afsluttet.  

Odder Varmeværk har valgt ikke at godkende fakturaen, da der ikke er nogen forudgående aftaleseddel på eks-

traarbejdet, som udgør 35.746,80 kr, på et ansøgningsarbejde der endnu ikke er færdigt.  

Ifølge Letbanen er der behov for en udvidet ansøgningsprocedure og som vil medføre yderligere omkostninger 

til den fortsatte ansøgning på, som Villy Poulsen gør krav på: 

Ekstern assessor (Ricardo Rail): 50.000,- kr. samt Sweco: 75.000,- kr. 

I forbindelse med de afholdte møder, har Villy Poulsen oplyst, at der er behov for et ekstra GAB rør, som han 

vil kræve ekstrabetaling for. I alt kræves der ekstraarbejder på 669.400kr, men beløbet kan blive højere.   

 

 

Et andet forhold, som der er uenighed om er skade på Århusvej. Asfalten sunket ifbm. underføringen af Århus-

vej, og der er uenighed om ansvaret for at udbedre skaden.  

Odder Varmeværk vurderer, at det er Villy Poulsen’s ansvar at udbedre skaden på Aarhusvej.  
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Villy Poulsen vurderer opgaven til at koste ca. 20.000 kr., men vil ikke påtage sig ansvaret for at udbedre ska-

den uden beregning.  

Da det ikke har været muligt at komme videre i forhandlingerne, meldte Villy Poulsen, at han ville gå til sin 

advokat. Vi fået et brev fra Villy Poulsens advokat, som vi den 8/9 svarede på via vores advokat, Pernille 

Aagaard Truelsen. Dette er aftalt med formand for varmeværket. Den 30/9 har vi ikke fået tilbagemelding på 

fremsendte svar, med dette forventer vi sker i løbet af uge 40. 

Se evt. bilag 0665 for svar fra Pernille Aagaard Truelsen 

INDSTILLING  

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning, og diskutere hvor langt vi vil gå med sagen. 

BESLUTNING 

Vi kører videre med Pernille, og varsler dagbod hurtigst muligt.  

(Lukket punkt) 

 

7.4 NY MEDARBEJDER TIL ENERGIRÅDGIVNING OG ENERGIOPTIMERING  

SAGSFREMSTILLING  

Vi har tidligere forsøgt at ansætte en medarbejder til stillingen omhandlende energirådgivning og energioptime-

ring. Det er en vanskelig stilling at besætte, men vi forsøger igen med en ny stillingsannonce i uge 41 efter be-

styrelsesmødet. Det er endnu uvist, om vi kan finde en egnet person til stillingen, da det er en stilling, der kan 

besiddes med forskellige baggrunde. Planen var, at den skulle besættes af en person med en håndværkerbag-

grund, som gerne vil energioptimering. Hvis det ikke er muligt, vil der være andre muligheder. der kan overve-

jes: 

Ansætte en ingeniør med løntilskud. Jobcenteret kører for tiden en kampagne, der har til formål, at få akademi-

kere i arbejde. Stillingen er midlertidig, og vil helt eller delvist blive finansieret. 

Få en privat aktør til opgaven. Dette er en ret dyr løsning, da timepriserne på denne type opgaver typisk er høje, 

og så skal der samtidigt være en intern ansat, der driver opgaven.  

INDSTILLING  

Det indstilles, at orienteringen diskuteres og tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Vi prøver at tage kontakt til Hans Baden, og efterfølgende prøver vi med et stillingsopslag, som normalt, hvis 

han ikke har lyst. 

 

(Lukket punkt) 

 
 

7.5 POTENTIELLE INDUSTRIKUNDER  

SAGSFREMSTILLING  

Der er udarbejdet en liste over potentielle industrikunder. Der er lige under 100 på listen, men listen kræver en 

sortering og undersøgelse af enkelte forhold, for at vi kan komme videre. Se bilag 0666. 
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Det har været planen, at den nyansatte i energirådgivning og energioptimering stillingen skal arbejde videre 

med listen.  

INDSTILLING  

Det indstilles at sagsfremstillingen tages til efterretning. 

BESLUTNING 

Godkendt.  

  

(Åbent punkt) 

 

7.6 KONSEKVENS AF STIGENDE VARMEPRISER  

SAGSFREMSTILLING  

Som følge af de stigende varmepriser fra AVA, besluttede bestyrelsen tidligere på året, at hæveforbrugsbidrags-

priserne for de sidste 4 måneder at året. Dette, da varmeværket ellers ville komme ud af året med et stort under-

skud. 

Der er foretaget en opfølgning pr. 31/8 med det reelle forbrug, og beregnet den forventede ekstraudgift for hele 

året, ud fra det forventede forbrug for de sidste 4 måneder af året. I bilag 0667 er der taget en stikprøve for 10 

tilfældige forbrugere i forskellige kundetyper. Der er medtaget stikprøver for både industri, villa, samt lejlighe-

der.  

Foreløbige opgørelse på stikprøven, viser en meromkostning for villa/lejligheder på op til 538kr for hele året, 

og for industri op til 2.565 kr. 

 INDSTILLING  

Det indstilles at det fremstillede tages til efterretning. 

 
BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

(Lukket punkt) 

 

8 VARMEPUMPEPROJEKTET ODDERVARMEVÆRK SYD 

8.1 STATUS PROJEKT VARMEPUMPE 

SAGSFREMSTILLING  

Varmepumpeprojektet forventes færdig iht. tidsplanen.  

I uge 40 er status følgende: 

Glykol er påfyldt glykol-anlægget, og isolatør er i gang med isolering. Der arbejder omkring 10 håndværkere 

på pladsen, hvilket er mange i forhold til byggepladsens størrelse.  

I forhold til sikkerhed, er der udarbejdet en ”Plan for sikkerhed og sundhed”, og der har været afholdt 3 sikker-

hedsmøder. OBS punkterne på sikkerhedsmøderne, har været generel oprydning, frie gangarealer og materiale-

opbevaring.  
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Fremtidige arbejder iht. Tidsplan: 

• 2/11 til 13/11: Opstart og indregulering 

• 16/11 til 18/12: 720 timers test 

• 23/12 Aflevering  

Det kritiske i forhold til afleveringstidspunktet er godkendelsen af el-tilslutningen. Hugo fra DINEL skal god-

kende el-tilslutningen, og selve godkendelsesproceduren forventes at være vanskeligere når vi selv ejer høj-

spændings transformer.  

Både Tjæreborg Industri og Ingeniør Huse er på sagen i forhold til godkendelse af el-tilslutningen. Godkendel-

sen skal være færdig i uge 45 (6/11) for at 720 timers testen kan starte op som beskrevet i tidsplanen 

INDSTILLING  

Det indstilles at bestyrelsen tager status på projektet til efterretning.  

BESLUTNING 

Godkendt.  

 

(Lukket punkt) 

 
 

8.2 FEJRING IDRIFTSÆTTELSE AF VARMEPUMPEN  

SAGSFREMSTILLING  

Opstart af varmepumpen er en større begivenhed både for Odder Varmeværk og for Odder Kommune. Varme-

pumpen er et stort skridt i den grønne retning, og det bør overvejes i hvilket omfang begivenheden skal fejres, 

hvis den skal fejres.  

Der er mange muligheder, som eksempelvis åbent hus, officiel indvielse osv. 

INDSTILLING  

Det indstilles, at bestyrelsen diskuterer og beslutter, om der skal være et åbningsarrangement, og i givet fald, 

hvordan det skal forløbe.  

BESLUTNING 

Afholdes fredag den 19. mar. 2021. JKR udarbejder et oplæg til næste bestyrelsesmøde. Ellers godkendt. 

 

(Lukket punkt) 

 

8.3 FREMTIDEN FOR GASMOTOREN I ODDER VARMEVÆRK SYD  

SAGSFREMSTILLING  

Vi er blevet kontaktet af en gruppe 5. semester maskinmestre studerende fra Aarhus Maskinmesterskole, som 

har efterspurgt et realistisk afslutningsprojekt på deres 5. semester. Projektet skal på den ene eller anden måde 

involvere kraftvarme produktion, men det er ikke yderligere tydeliggjort på hvilken måde.  

Vi har fremsendt et par problemstillinger, som de er i gang med at vurdere på om er tunge nok for deres pro-

jekt: 
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1. Skal vi fortsat have en gasmotor stående driftsklar, og i hvilket omfang? 

a. Motoren er forholdsvis omkostningstung at have driftsklar. Udgifter til: Stilstandsopvarmning, 

forsikring, handelsaftaler, omkostninger ved el-salg, vedligehold (herunder serviceaftaler) mm 

er ret store ift. det der tjenes ind på den.  

2. Hvordan optimeres driften på værket når varmepumpen er etableret og fuld driftsklar? 

a. Der er mange parametre der gør sig gældende for at finde den helt rigtige produktionssammen-

sætning. 

Det er foreslået dem, at de skal arbejde i scenarier, hvilket vil sige, at der ikke kommer om en anbefaling til os 

om motoren skal være driftsklar eller ej, men mere en vurdering af det ene scenarie frem for det andet. De stu-

derende har besøgt anlægget på Persievej, og virkede meget positive. 

INDSTILLING  

Det indstilles at ovenstående tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Godkendt. 

(Åbent punkt) 

 

9 EVENTUELT 

SAGSFREMSTILLING  

 

INDSTILLING  

 

BESLUTNING 

Godkendt.  

 

10 NÆSTE BESTYRELSESMØDE 

SAGSFREMSTILLING 

Tidspunkt for næste ordinære møde er den 11. nov. 2020 kl. 16.30.  

BESLUTNING 

Godkendt.   

 

UNDERSKRIFT 
 

 

    

Carsten Christensen (formand)  Herdis Larsen (næstformand) 
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